
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 20. 10. 2010
(dosud neschválený)

Př́ıtomni: M. Radecki, V. Kopal, P. Lasák, P. Motloch, J. Šejnoha, R. Švarc, J. Václav́ık
Omluveni: T. Jirotka
Hosté: J. Lipovský

Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápisu z minulého zasedáńı
3. Projekt Patroni
4. Prvńı úvahy o vyhodnoceńı Ceny za anketu
5. Porada o plánech SKASu a jejich rozděleńı mezi jednotlivce
6. Kandidáti do ”velkého” AS UK
7. Informace z AS UK
8. Problémy se směrnicemi
9. Různé

0 Schváleńı programu

Zasedáńı začalo v 18.40, ř́ıdil ho M. Radecki. Program zasedáńı byl schválen tichým souhla-
sem.

1 Schváleńı zápisu z minulého zasedáńı

Zápis z minulého zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

2 Projekt Patroni

M. Radecki informuje o pr̊uběhu sběru dat na Albeři. Data jsou povětšinou neúplná a e-maily
občas nepoužitelné. Bylo potřeba je opravit, pokud to šlo.

Následovala diskuze nad problematikou nevalidńıch a neexistuj́ıćıch e-mail̊u v e-mailové
konferenci; jestli je možné je zjistit.

Poté se diskutovalo nad smyslem dávkového přidáváńı lid́ı - prvák̊u - do projektu Patron̊u,
když z velké části ti studenti ani nemaj́ı zájem o to, se zapojit.

M. Radecki informuje o pr̊uběhu v minulém roce, kdy se nejprve udělala sch̊uzka s těmi,
kdo měl zájem dělat patrona, nebo mı́t patrona. Ale nebylo to př́ılǐs úspěšné vzhledem k účasti,
proto se pro tento rok změnil formát inicializace projektu a sesb́ıraly se natvrdo e-maily.

Diskuze o možnosti propagace Patron̊u:

• web mff.cuni.cz, reklamńı banner vpravo nahoře,

• forum.matfyz.info.

P. Lasák popisuje, že na fóru se objevuje řada dotaz̊u ke studiu, kde starš́ı studenti od-
pov́ıdaj́ı.

Po absolvováńı Albeře a dozápisu v Praze v́ıme, jaký je poměr zájemc̊u o Patroni, který
je přibližně 2:1 až 3:1. Takže neńı potřeba čekat na dozápisy a hned po Albeři bychom mohli
roześılat informace o Patronech.

Následuje diskuze, jakým zp̊usobem zopakovat nábor student̊u do projektu Patron̊u př́ı̌st́ı
rok. Marek Radecki je pro to, abychom zopakovali stejný postup jako minule. To znamená opět



sb́ırat e-maily. Na druhou stranu bychom mohli obráceně nab́ızet e-maily Patron̊u, které by se
rozeb́ıraly na Albeři a na dozápisu.

P. Lasák by chtěl lepš́ı propagaci Matfyz fóra mezi matematiky a fyziky. Marek Radecki
navrhuje připravit plakát a dát informaci na nástěnky SKASu.

M. Radecki připomněl, že jsme v minulém roce, chtěli po studijńıch referentkách, aby se
informace o Patronech vložily do dopisu o přijet́ı. To se ovšem nepodařilo uskutečnit.

3 Prvńı úvahy o vyhodnoceńı Ceny za anketu

J. Lipovský seznamuje s pr̊uběhem Ceny za anketu v minulých letech. Cena se udělovala
pedagog̊um i student̊um. Vyhlášeńı prob́ıhalo na Beánii. Posledně byly oceněni tři vyučuj́ıćı z
každého programu.

Vyhlášeńı Ceny za anketu může proběhnout až poté, kdy je zveřejněna anketa. To bývá
přibližně dva týdny po ukončeńı zápisu, resp. 6. týden semestru. V tu dobu jsou k dispozici
komentáře student̊u v anketě.

Pedagogové se hodnotili podle celkové kvality výuky nav́ıc s podmı́nkou, že hodnoceni jsou
pouze pedagogové, které celkově hodnotilo alespoň 10 student̊u.

V každé kategorii pro studenty se udělovala večeře pro dva a nějaké bonboniéry. Hodnotily
se nejpř́ınosněǰśı podepsané připomı́nky.

Beánie proběhne 23. 11.

4 Porada o plánech SKASu a jejich rozděleńı mezi jednotlivce

4.1 Setkáńı se SKASem

Diskuze o akci Setkáńı se SKASem: zda-li se bude pořádat již nyńı, nebo až v létě. P. Lasák
navrhuje lépe informovat o sch̊uźıch SKASu, které jsou volně př́ıstupné. O setkáńıch SKASu a
o Patronech je možné informovat prostřednictv́ım banneru na webu MFF.

Verdikt: Tichým souhlasem se schválilo jedno setkáńı se SKASem v létě.

4.2 Volby do SKASu

Diskuze o délce voleb, jestli mı́t dvoudenńı nebo jednodenńı volby.

4.3 Informováńı o aktivitách SKASu

Je potřeba sjednotit informace o aktivitách SKASu, na které by se upozorňovalo na fo-
rum.matfyz.info, a přesměrovalo by se tam p̊uvodńı fórum SKASu z webu kolej́ı 17. listopadu.

4.4 Zápis předmětu např́ıč fakultami

Diskuze o možnostech zapisováńı předmět̊u např́ıč fakultami. Srovnáńı teorie a praxe, která
je rozd́ılná kv̊uli r̊uzné implementace SISu na fakultách.

M. Radecki navrhuje zpracovat zápis předmět̊u mezi MFF a PřF jako ukázkové řešeńı.
Je potřeba zdokumentovat harmonogram jednotlivých fakult a sepsat pro studenty infor-

mace, které je potřeba znát k zapsáńı předmětu na jednotlivých fakultách.
J. Václav́ık naṕı̌se proděkanu Skálovi o situaci s mezifakultńım zápisem předmět̊u.

4.5 Anketa

Diskuze o smyslu Ankety a př́ıstupu jednotlivých pracovǐst’ k vyhodnocováńı. Některé
nepřihĺıž́ı k hodnoceńım od anonymńıch přispěvatel̊u, některé nezaj́ımaj́ı č́ıselná hodnoceńı.

M. Radecki poukazuje na potřebu źıskat nějaké formálńı vyjádřeńı vedeńı fakulty o přijet́ı
ankety.



Téma ankety by mělo být probráno jako samotný bod před př́ı̌st́ı sch̊uźı akademického
senátu. Ještě před t́ım je nutné se ohledně toho sej́ıt s děkanem.

4.6 Knihovna

Diskuze o př́ıstupnosti odborných časopis̊u, které se objedvávaj́ı katedry, ale nejsou k dis-
pozici v knihovně. Otázkou je, jestli by se tyto časopisy mohli cca po měśıćı přesunout do
knihovny.

Diskuze o účelu knihovny. (Poskytovat odborné materiály, které nejsou jinde k dispozice?
Obecně vzdělávaćı činnost?Kulturně vzdělávaćı?)

J. Šejnoha je pověřen předložeńım konkrétńı představy, jak by mělo být určováno směřováńı
knihovny.

4.7 Tělocvik

Diskuze o formátu tělocviku a lokaćıch, kde je tělocvik vyučován.

4.8 Nástěnky

Diskuze o akutálnosti nástěnek SKASu. Správou nástěnek je pověřen P. Lasák.

4.9 SKASky

J. Šejnoha je pověřen př́ıpravou SKASek.
M. Radecki připrav́ı text ke SKASkám.
V. Kopal připrav́ı zápis do př́ı̌st́ıho zasedáńı a připravit souhrn, o dnešńım zasedáńı.

4.10 Ankety na forum.matfyz.info

Na web forum.matfyz.info budou umı́stěny ankety:

• o tělocviku,

• o anketě.

4.11 Webové stránky MFF UK

Diskuze o zveřejňováńı zpětného hodnoceńı žádost́ı o zahraničńı stipendium. M. Radecki
dodává, že je potřeba zveřejnit hodnot́ıćı kritéria.

4.12 Pořizováńı videa z přednášek

Aktuálně SKAS př́ımo záznamy nepořizuje. O pilotńı nahráváńı přednášky se stará P. Ha-
buda, který pořizuje záznam z přednášky moderńı fyziky. Postupně by bylo třeba opět sehnat
studenta a rozjet projekt pořizováńı záznamů.

V. Kopal se ozve R. Švarcovi ohledně webového rozhrańı a přehráváńı videa na webu.
M. Radecki připomı́ná, že je možné mı́t stipendium pro toho, kdo bude přednášky nahrávat.
Akademický senát MFF tento projekt podporuje.

5 Kandidáti do ”velkého” AS UK

Za MFF je ve velkém senátu M. Radekci a J. Šimek. V nadcházej́ıćıh volbách M. Radecki
plánuje opět kandidovat. V nadcházej́ıćıch volbách se zvoĺı dva kandidáti za studenty a dva za
zaměstnance.



6 Informace z AS UK

M. Radecki informoval o procentech student̊u postupuj́ıćıch do navazuj́ıćıho Mgr. studia a o
vázaných prostředćıch fakulty.

7 Problémy se směrnicemi

V nové směrnici děkana č. 10/2010 je nevhodně zvolená fráze v čl. 7, 3.
Do bodu č. 3 by se vložilo slovo povinné. Pro tento rok to je v pořádku, ale v daľśım roce:

• je potřeba zajistit, aby povinně volitelné a povinné v NMgr. byly v Bc. volitelné,

• upravit směrnici a přidat tam to slovo povinné.,

• řešit informatiku a matematické struktury. (Povinné na Bc a na Mgr.)

8 Různé

M. Radecki informuje o změně kvóty povinně volitelných předmět̊u na finančńı matematice
nutné k zapsáńı bakalářky. Podotýká, že tato změna k ničemu nevede.

Zasedáńı skončilo v 21.35.

zapsal V. Kopal


